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Zápis z 3. jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1 

Rady MČ Praha 1 ze dne 4. 3. 2024 

Datum a čas konání: 4. 3. 2024 od 16:00 

Místo konání: Úřad městské části Praha 1, Vodičkova 18, jednací sál, přízemí 

Přítomni (7): Emilija RÓNOVÁ – předsedkyně, Irena KVASNIČKOVÁ – místopředsedkyně, Alena 

JANČÍKOVÁ, Jana ŠESTAUBEROVÁ, Jana TITLBACHOVÁ, Otakar PIŠTORA, Lucie VAVERKOVÁ, Hana 

LHOTOVÁ (odborný člen) – příchod 16:18  

Stálí hosté - přítomni (0): X 

Tajemník komise: Tomáš ZBOŘIL 

Hosté ÚMČ P1: Ivana ANTALOVÁ (radní pro sociální věci a bezbariérovost) 

Hosté – veřejnost: Jakub VESELÝ 

Omluveni (4): Jitka BURIANOVÁ (stálý host), Iveta HAMARNEH (stálý host), Jaroslav PAUR (stálý host), 

Jan TOMANDL (odborný člen) 

Program: 

1) Zahájení a úvodní slovo předsedkyně KOBE RMČ P1 

2) Schválení navrženého programu 

3) Schválení ověřovatele zápisu z 3. jednání komise 

4) Schválení zápisu z 1. a 2.  jednání komise 

5) Informace od radní pro bezbariérovost - Ing. Ivana Antalová 

 

6) Nedostatky v přístupnosti hlavních náměstí Prahy 1 

7) Pražský hrad a okolí 

8) Chybějící bezbariérové WC pro veřejnost na Slovanském ostrově 

9) INFORMACE – Petřín a lanovka - aktuální stav 

10) INFORMACE – Penta budova - výsledek jednání ohledně dalších staveb budovy (nástavba patra s 

restaurací - povolená dodatečně Prahou 1 a okolí Masaryčky) 
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1) Zahájení a úvodní slovo předsedkyně KOBE RMČ P1 

Jednání bylo zahájeno předsedkyní komise v 16:00 za přítomnosti 7 členů, včetně 2 odborných členů. 

Jednání je proto usnášeníschopné. 

Dále na úvod předsedkyně představila budoucího předsedu komise, který bude po její rezignaci 

navržen na pozici předsedy komise. V tomto duchu se členové komise budoucímu předsedovi 

v krátkosti představili. 

2) Schválení navrženého programu 

K navrženému programu nikdo neměl námitky. 

Hlasování: 7 PRO (0 PROTI, 0 SE ZDRŽELO) 

Usnesení č. KOBE 1/3/2024 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje navržený program. 

 

3) Schválení ověřovatele zápisu 

Jako ověřovatelka zápisu se přihlásila Irena Kvasničková. Nikdo neměl námitky. 

Hlasování: 7 PRO (0 PROTI, 0 SE ZDRŽELO) 

Usnesení č. KOBE 2/3/2024 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje jako ověřovatelku Irenu Kvasničkovou.  
 

4) Schválení zápisu z 1. a 2. jednání komise 

Ke schválení je navržen zápis z 1. a 2. jednání komise v roce 2024. K zápisům neměl nikdo námitky. 

Hlasování: 7 PRO (0 PROTI, 0 SE ZDRŽELO) 

Usnesení č. KOBE 3/3/2024 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje zápis č. 1/2024.  
 

K zápisu č. 2/2024 sdělil tajemník komise, že zápis nebyl zatím ověřen.  

Hlasování: 7 PRO (0 PROTI, 0 SE ZDRŽELO) 

Usnesení č. KOBE 4/3/2024 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje zápis č. 2/2024. 

 

5) Nedostatky v přístupnosti hlavních náměstí Prahy 1 

Předsedkyně uvedla bod a seznámila členy s velmi špatným stavem výtahů z metra na hlavních 

náměstích Prahy 1. Zmínila bariérovost povrchů na náměstí Republiky a chybějící bezbariérový přístup 

do stanice metra. 
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Na Václavském nám. je výtah stanice Muzeum daleko od náměstí a s nevyhovující cestou přes 

parkoviště a další bariéry. 

Spolu s později se dostavivší radní I. Antalovou, se řešila přístupnost na Staroměstském nám., ze zadní 

strany radnice, kudy je náročná cesta k bezbar. toaletám do 3.p. Staroměstské radnice.  

Zvažována možnost postavení bezbar. toalety ze strany parku za orlojem, kde je prostor dočasně 

pronajatý Nadací Pražské děti. Nadace má radnicí již danou dvouletou výpovědní lhůtu. Poté by byla 

možnost realizace bezbar. toalety pro veřejnost.  

Za přítomnosti radní I. Antalové byla dále zmíněna aktuálně probíhající rekonstrukce - stavba 

bezbariérového přístupu do kostela v ul. KARMELITSKÁ + nové Infocentrum pod kostelem - na úrovni 

tram. zastávky Karmelitská. Je nutné sledovat správnost dodržení bezbariérových norem při 

rekonstrukci a před kolaudací. 

A. Jančíková se přihlásila s poznámkou, že pokud se budou v budoucnu projednávat podobná témata, 

aby byly podkladem všechny relevantní informace – vlastnictví pozemku, správa pozemku, subjekt, 

který spravuje pozemek.  

6) Informace od radní pro bezbariérovost - Ing. Ivana Antalová 

Předsedkyně přerušila projednávaný bod z důvodu příchodu radní pro sociální věci a bezbariérovost 

a předala jí slovo. I. Antalová seznámila členy s aktuálním děním na radnici ohledně problematiky 

bezbariérovosti. Mezi hlavní informace patřila zpráva, že bude schválena změna v rámci úřadu 

MČ Praha 1, kdy dojde ke vzniku samosprávného oddělení na odboru sociálních služeb. Toto oddělení 

by mělo následně začít připravovat dotace pro bezbariérovost. V rámci tohoto by měla být aktivní 

i komise. 

K informacím I. Antalové se zmínily úspěchy komise, konkrétně u dohodnuté rekonstrukce bezbar. 

toalet ve Františkánské zahradě, velké rekonstrukce bezbar. toalety na Střeleckém ostrově. Tam je však 

potřeba upravit i nevyhovující nájezd od výtahu na ostrov.   

V parku Kampa, kde by měla být rampa i prostor veřejných toalet v budoucnu také upraveny, snad 

dojde k rekonstrukci také. V plánované celkové revitalizaci Kampy, komise akcentuje dodržení 

bezbariérové vyhlášky i u pochozích povrchů. 

Připomnělo se jednání o zpřístupnění dolní zastávky lanovky na Petřín včetně nutné rekonstrukce/ 

stavby chybějící toalety pro invalidy. 

Radní I. Antalová zmínila schválený rozpočet 30 000,- na odstraňování bariér na P1. 

Dále proběhla debata ohledně filmového festivalu Jeden svět, která má jako jedno z témat inkluzi, 

avšak tato akce nebyla bezbariérová a dle názoru většiny členů komise by měla být pořádána v lepších 

prostorech. Festival Jeden svět na téma lidských práv měl zahájení v bariérové Pražské křižovatce 

(kostel sv. Anny), další bariérová místa konání byla na P1 kina Lucerna a Světozor. 

 

7) Nedostatky v přístupnosti hlavních náměstí Prahy 1 

Po odchodu I. Antalové pokračovala komise v projednávání bodu „nedostatky v přístupnosti hlavních 

náměstí Prahy 1“. V této části komise řešila tramvajovou zastávku na Malostranském náměstí, směr 

Karmelitská, kde je velmi komplikované dostat se z jedné strany Malostranské besedy, na druhou 

stranu na zastávku. V tomto případě je nutné objet velkou část náměstí. 
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8) Pražský hrad a okolí 

V rámci tohoto bodu byla komise ze strany předsedkyně informována o proběhlé rekonstrukci Míčovny 

Pražského hradu, která byla úspěšně dokončena, a díky které došlo k bezbariérové úpravě, která velmi 

dobře splynula s architekturou hradu. Tato realizace byla uvedena jako dobrý příklad odstranění bariér 

v památkově chráněné oblasti. Pražského hradu se týkala i čerstvá rekonstrukce Nového probošství, 

která dle dostupných fotografií není zcela správně bezbariérově provedena, ale je již hotova. Objekt 

patří pod Kapitulu a tudíž se dá náprava zpětně hůře provést. Stavební úřad, který má místo na starosti 

je nadřízený Městské části P1.  

Předsedkyně kladla na srdce nadcházejícímu novému panu předsedovi, aby nepouštěl ze zřetele další 

plánovanou rekonstrukci v areálu Pražského hradu, potažmo se akcentovalo dodržení bezbariérové 

vyhlášky. 

Komise zmínila nevyhovující přístupy do provozoven pro občany na Praze 1 a usnesla se na toto téma 

ve smyslu oslovení zástupců komisí pro Obchod a služby (dále KOOS RMČ P1), aby přispěli k nápravě. 

Hlasování: 8 PRO (0 PROTI, 0 SE ZDRŽELO) 

Usnesení č. KOBE 5/3/2024 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 pověřuje paní Alenu Jančíkovou, aby oslovila pana Martina Motla (předseda KOOS 
RMČ Praha 1) a pana Karla Grabeina Procházku (radní pro obchod a služby) s návrhem, 

aby ve všech nájemních smlouvách mezi MČ Praha 1 a nájemci nebytových prostor byla uvedena 
podmínka, že budou provozovny pro veřejnost opatřeny bezbariérovým přístupem a v případě 

sociálního zázemí pro návštěvníky či klienty, vybaveny bezbariérovou toaletou. 

 

9) Chybějící bezbariérové WC pro veřejnost na Slovanském ostrově 

Předsedkyně uvedla bod ohledně bezbariérového WC na Slovanském ostrově, které zde chybí a 

mnoho handicapovaných osob si na tuto skutečnost stěžuje. Komise uvažuje o iniciování postavení 

nové, bezbariérové toalety poblíž dětského hřiště směrem k Mánesu. Případně o zrekonstruování a 

zpřístupnění stávajících veřejných toalet na Slovanském ostrově. 

Hlasování: 8 PRO (0 PROTI, 0 SE ZDRŽELO) 

Usnesení č. KOBE 6/3/2024 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 doporučuje RMČ P1 zvážit umístění bezbariérového WC na Slovanském ostrově. 
 

10) INFORMACE – Petřín a lanovka - aktuální stav 

Předsedkyně informovala členy komise o proběhlém místním šetření a konstatovala, že jsou zde velké 

bezbariérové nedostatky – pochozí povrchy, vstupy do budov a chybějící bezbariérová toaleta.  

11) INFORMACE – Penta budova - výsledek jednání ohledně dalších staveb budovy (nástavba 

patra s restaurací - povolená dodatečně Prahou 1 a okolí Masaryčky) 

Předsedkyně v rámci tohoto bodu informovala členy o ne úplně vyhovujícím stavu bezbariérovosti 

nové budovy, kde jsou min. dvě bezbariérové toalety v rámci přízemních občerstvovacích zařízeních 

(Bistro Loca a restaurace L'Osteria)  
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Dále členy seznámila s proběhlým jednáním, které proběhlo s developery a projektanty ohledně 

interiéru i exteriéru budovy a jejího okolí a plánové přístavby na střeše budovy, kde v plánované 

restauraci původně neměla být toaleta pro imobilní vůbec. Na apel radní I. Antalové i předsedkyně 

komise, bylo přislíbeno zajistit v rámci střešní restaurace toaletu i pro handicapované. 

Na závěr bodu požádala paní Lhotová o zápis z daného jednání, který dle jejích slov neobdržela, zápis 

zatím neobdržel nikdo z těch, kteří se za komisi zúčastnili. 

Na závěr předsedkyně poděkovala členům za účast a ukončila jednání v 18:20. 

 

Příští jednání se bude konat dne 8. 4. 2024 od 16:00 na úřadě MČ Praha 1, Vodičkova 18, jednací 
sál v přízemí. 

 

Zapsal: Tomáš ZBOŘIL – tajemník komise v. r.    _______________________ 

 

Ověřila: Irena KVASNIČKOVÁ – ověřovatelka zápisu v. r.   _______________________ 

 

Schválila: Emilija RÓNOVÁ – předsedkyně komise v. r.   _______________________ 


